
PROTOKÓŁ  nr 15/09 
z posiedzenia Komisji Edukacji ,Kultury i Zdrowia 

z dnia 19 października  2009 r.

Posiedzeniu,  któremu  przewodniczył  Stanisław  Palowski  Przewodniczący  Komisji  Edukacji, 
Kultury i Zdrowia udział wzięli członkowie komisji  - lista obecności stanowi załącznik   nr 1 do  
protokołu  , Przewodniczący Rady Gminy Antoni Tomas oraz zaproszeni goście:

1. Pan Mariusz Adamczyk - Wójt Gminy
2. Pan Andrzej Adamczyk - Z-ca Wójta 
3. Pani Katarzyna Kubica - Kierownik Referatu Edukacji , Kultury i Zdrowia

  
Do zreferowania  pkt. 1 i 2 porządku obrad zaproszono :

4. Panią Mirelę Tront – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
5. Panią  Bożenę Holesz - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Godowie  

Przewodniczący  Komisji  o  godz.  1500   otworzył  posiedzenie  Komisji  i  po powitaniu  członków 
Komisji i zaproszonych gości oświadczył , iż zgodnie z listą obecności  w posiedzeniu uczestniczy 
8 członków komisji, co wobec składu komisji wynoszącego 9 osób stanowi kworum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych decyzji. Nieobecny radny Krzysztof Widz.

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek posiedzenia :
1. Informacja na temat funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i realizacja 

zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
2. Działalność biblioteki na terenie gminy.
3. Ocena funkcjonowania Zespołów Szkół w Gołkowicach i Skrzyszowie.
4.  Sprawy bieżące.

Komisja w obecności 8 radnych , 8 głosami „za” przyjęła ww. porządek posiedzenia.

Ad.1
Przewodniczący  Komisji  poinformował,  że  informację  na  temat  funkcjonowania  Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej  za  2008 r.  członkowie  komisji  otrzymali  wraz  z  zawiadomieniem 
o posiedzeniu  komisji  ,  więc mieli  możliwość  zapoznania  się  z  jej  treścią.  Informacja  stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 

Pani Mirela Tront – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  przedstawiła informację na 
temat funkcjonowania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Godowie za okres od stycznia do 
września  br.  Referując  ten  temat  poinformowała,  że  od  stycznia  2009  r.  Ośrodek  realizuje 
świadczenia  rodzinne,  fundusz  alimentacyjny  i  prowadzi  postępowanie  wobec  dłużników 
alimentacyjnych.  Ponadto  zajmuje  się  dystrybucją  i  rozliczaniem   pomocy  żywnościowych  w 
ramach programu PEAD- pomoc dla najuboższej ludności Europy oraz realizuje program pomocy 
niepełnosprawnym uczniom z terenów wiejskich  pod nazwą „Uczeń na wsi”, ponadto w imieniu 
Wójta wydawane są decyzje przyznające świadczenia zdrowotne osobom do tego uprawnionym. 
Ośrodek  realizuje  projekt  współfinansowany  ze  środków  Unii  Europejskiej  w  ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego.  
Podkreśliła, że z wymienionych wyżej zadań, ośrodek realizuje  następujące  świadczenia z zakresu 
pomocy społecznej jak dożywianie dzieci w szkole. Na realizację tego zadania wydatkowano środki 
finansowe w wysokości - 35.757 zł,  środki zostały wydatkowanie  na : 

– zakup 6.105 posiłków na kwotę - 24.688 zł,
– udzielono 25 zasiłków  celowych na kwotę - 9.269 zł
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– przyznano  8 świadczeń rzeczowych na kwotę - 1.800 zł 
Z tej formy pomocy skorzystało 122 osoby .  

Zasiłki stałe  wypłacone dla 16 klientów Ośrodka (przyznana dotacja z budżetu państwa). Na ten 
cel  wydatkowano kwotę - 41.886 zł  w tym na :

– składki zdrowotne za osoby pobierające zasiłki stałe wydatkowano kwotę -3.551 zł,
– zasiłki okresowe -kwota 7.058 zł,
– zasiłki celowe (wypłacone z budżetu gminy)  kwota – 81.828 zł,
– zasiłek zdarzenie losowe – kwota 20.000 zł,
– odpłatność za pobyt 2-ch mieszkańców z naszej gminy w DPS  kwota- 21.035 zł,
– usługi opiekuńcze dla 3 -ch osób kwota- 2.316,60 zł.   

W ramach pomocy żywnościowej PEAD rozdysponowano 21,5 tony produktów żywnościowych 
takich jak: mąka, makaron,mleko, cukier, kasza  itp. Z tej formy pomocy skorzystało 360 klientów 
ośrodka. 

Z programu „Uczeń na wsi” korzystało 30 uczniów. Na ten cel wydatkowano kwotę  - 22.345 zł.  

W zakresie realizacji projektu systemowego współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w 
ramach  Europejskiego Funduszu Społecznego,  Ośrodek prowadzi  działania  wobec  20 klientów, 
którzy  biorą  udział  w  następujących  formach  wsparcia:  warsztaty  psychologiczne,  kurs  prawo 
jazdy, kurs sprzedawca z obsługą kas fiskalnych i komputera, kurs opiekuna osób starszych , kurs 
budowlany, a od października rozpoczął się kurs piekarz/cukiernik i zajęcia z doradcą  zawodowym 
i prawnikiem .Ogólna wartość projektu to kwota 176.286 zł w tym wkład własny 18.510 zł.   

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w okresie od stycznia do września 2009 r. na utrzymanie 
wydatkował  kwotę  319.331  zł  w  tym  na  wynagrodzenia  i  pochodne  -268.543  zł.  W Ośrodku 
zatrudnionych jest 10 pracowników w tym  : 5 pracowników socjalnych , 2 księgowe ( niepełny 
etat),  jedna osoba prowadząca świadczenia rodzinne, osoba prowadząca fundusz alimentacyjny i 
postępowanie wobec dłużników alimentacyjnych  oraz Kierownik Ośrodka. 
 
Radny  Brunon  Pyrchała  -  w  przedstawionej  informacji  za  2008  r.  jest  mowa  o  realizowanym 
projekcie pt.„Aktywizacja społeczna i zawodowa osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Godów” 
W projekcie brało udział 8 osób , te osoby w ramach realizowanego projektu  mieli  możliwość 
skorzystania z usług doradcy zawodowego oraz ukończyć kurs prawo jazdy.  Podkreślił, że taka 
forma pomocy jest bardzo dobra i takich projektów Ośrodek powinien realizować jak najwięcej.

Pani  Kierownik  przedstawiła  informację  z  realizacji  zadań  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych- załącznik nr 3 do protokołu.

Przewodniczący Komisji podziękował Pani Kierownik za przedstawione informacje.
 
Ad.2
Pani Bożena Holesz – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej przedstawiła informację  na temat 
działalności bibliotek na terenie Gminy Godów  - załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  podziękował  Pani  Dyrektor  za  przedstawioną  informację  i  poprosił 
o dyskusję w tym temacie .

Przewodniczący Komisji – skontrum to inaczej inwentaryzacja zbiorów bibliotecznych, zapytał czy 
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stwierdzone braki względne w Bibliotece w Skrzyszowie w liczbie 34 książek to brakujące książki, 
które zostały wypożyczone przez czytelników i nie oddane do biblioteki.

Pani Dyrektor wyjaśniła, że  zgodnie z obowiązującymi przepisami  skontrum w danej bibliotece 
powinno  przeprowadzać  się  co  5  lat,  ale  z  różnych  względów  ten  termin  nie  zawsze  został 
zachowany. Jeżeli chodzi o braki względne to odnalezienie książek  jest prawdopodobne i nadal 
pozostają w zbiorze do następnego skontrum. Braki bezwzględne to książki, które wykreśla się ze 
zbioru, ponieważ od ostatniego skontrum te książki się nie odnalazły.
 
Przewodniczący  Komisji-  GBP  w  Gołkowicach  ubiegała  się  o  pozyskanie  środków 
pozabudżetowych,  dlaczego  złożony wniosek  nie  otrzymał  wymagającej  ilości  punków i  został 
odrzucony?  

Pani Dyrektor  wyjaśniła,  że  w ramach „Programu Rozwój Bibliotek”,  którego realizatorem jest 
Fundacja  Rozwoju  Społeczeństwa  Informacyjnego,  GBP  w  Gołkowicach  w  tym  programie 
występowała jako biblioteka partnerska, ponieważ aby występować jako biblioteka wiodąca nasze 
placówki musiałyby być dostępne dla czytelników minimum 30 godzin w tygodniu czyli należało 
zwiększyć  w  pięciu  naszych  placówkach  filialnych  zatrudnienie.  Takie  rozwiązanie  było 
nieopłacalne, ponieważ większa ilość godzin, a tym samy większe koszty przewyższałaby wartość 
otrzymanego  sprzętu  komputerowego.  Warunkiem  było  uzyskanie  przez  bibliotekę  wiodącą 
odpowiedniej  liczby punktów . GBP w Gaszowicach nie uzyskała ani jednego punktu za zasób 
własny , którym GBP w Gołkowicach była gotowa wesprzeć udział biblioteki w programie.    

Przewodniczący Komisji  zapytał  kto pokrywa koszty połączenia  internetowego w Bibliotece  w 
Skrzyszowie ?

Pani  Dyrektor  wyjaśniła,  że   firma  komputerowa  LAGUNA  dokonała  bezpłatnie  podłączenia 
internetowego oraz  ponosi koszty związane z jej  utrzymaniem. Jest to firma, która  na terenie 
naszej gminy  obsługuje sieć radiową .

Ad.3
Pan  Andrzej  Adamczyk  –  Z-ca  Wójta  wyjaśnił,  że  od  tego  roku  ustawa   o  systemie  oświaty 
zobowiązała Wójta Gminy do przedstawienia Radzie Gminy  informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych. Informacja za rok 2008/2009 została przygotowania i przesłana radnym oraz zostanie 
przedstawiona na najbliższej sesji Rady Gminy.

Z  analizy  informacji  wynika,  że  koszty  utrzymania  szkół  dużych  takich  jak  Zespół  Szkół  w 
Gołkowicach i Skrzyszowie są tańsze w utrzymaniu,  porównując koszty utrzymania  szkół małych 
np. jaki SP w Krostoszowicach czy Skrbeńsku .  
Średni  koszt utrzymania jednego ucznia w Zespole Szkół wyniósł :

– w  Skrzyszowie   – 6.428 zł,  ilość uczniów - 383
– w  Gołkowicach -6.213 zł,  ilość uczniów - 482

Analizując  ilość  uczniów  oraz  koszty  utrzymania  Zespołu  Szkół  Gołkowicach  i  Skrzyszowie 
można stwierdzić, że im większa szkoła, tym  mniejsze koszty utrzymania tej szkoły. 

Zespoły Szkolno Przedszkolne w Łaziskach i Skrbeńsku, będzie można poddać analizie dopiero w 
przyszłym roku. 
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Przedstawił koszty utrzymania  jednego ucznia w każdej z tych placówek :
– SP w Łaziskach – 7. 656 zł
– SP w Skrbeńsku – 6.473 zł
– PP w Łaziskach- 6.593 zł
– PP w Skrbeńsku – 6.855 zł

Podkreślił, że subwencja oświatowa jaką gmina otrzymuje na  prowadzenie szkół podstawowych i 
gimnazjów jest niewystarczająca. W tym roku gmina otrzymała subwencję w wysokości  7.302.243 
zł.  co  w  przeliczeniu  na  koszty  utrzymania  jednego  ucznia  daje  kwotę  5.912  zł.  Subwencja 
wystarczy na płace i pochodne, natomiast  do utrzymania każdej placówki (remonty, zakup pomocy 
dydaktycznych)  gmina musi wydatkować własne środki z budżetu gminy. 
  
Przedszkola  w  całości  utrzymywane  są  z  budżetu  gminy.  Koszt  ich  utrzymania  to  kwota 
~ 1.823.537 zł. Koszty utrzymania przedszkoli w przeliczeniu na jedno dziecko to kwota  od ~6.000 
zł do ~6.855 zł.   

Ad. 4
Przewodniczący  Komisji  przedstawił  korespondencję  jaką  przesłano  do  zaopiniowania  na 
posiedzenie komisji:

– pismo nr EKEO-41202/16/09 z dnia 19.10.2009 r.  w sprawie wyrażenia  opinii  na temat 
wniosków  o  przyznanie  dotacji  na  realizację  przedsięwzięć  w  zakresie  sportu 
kwalifikowanego. Do pisma zostały dołączone wnioski  o przyznanie dotacji na wsparcie 
projektów z zakresu rozwoju sportu kwalifikowanego pod nazwą: 

1) Klub  Sportowy  27  Gołkowice,  wniosek  złożony  przez  Klub  Sportowy  KS-  27 
Gołkowice – wnioskowana kwota 32.000,- zł ,

2) Ludowy Klub Sportowy Gwiazda Skrzyszów , wniosek złożony przez Ludowy Klub 
Sportowy „Gwiazda” Skrzyszów – wnioskowana kwota 50.000 zł,

3) Upowszechnianie  Kultury  Fizycznej  i  Sportu  wśród  mieszkańców  sołectwa 
Skrbeńsko  w  roku  2010,  wniosek  złożony  przez  Ludowy  Klub  Sportowy   w 
Skrbeńsku -  wnioskowana kwota 34.500 zł 

4) Upowszechnianie  Kultury  Fizycznej  i  Sportu  wśród  mieszkańców  sołectwa 
Krostoszowice  i  Podbucze,  wniosek  złożony  przez  Klub  Sportowy  „Inter 
Krostoszowice” - wnioskowana kwota 34.000 zł

5) Upowszechnianie Kultury Fizycznej i Sportu wśród mieszkańców sołectwa Łaziska 
w roku 2010, wniosek złożony przez Ludowy Klub Sportowy „Polonia „ Łaziska” - 
wnioskowana kwota 30.000,- zł

Pismo oraz wnioski o pozyskanie dotacji stanowią  - załączniki od nr 5-10 do  protokołu. 

Pani Katarzyna Kubica- Kierownik Referatu Edukacji (…..) wyjaśniła, że  komisja opiniuje złożone 
wnioski, ponieważ taki zapis został zawarty w uchwale Rady Gminy Godów. Podkreśliła, że przy 
omawianiu budżetu gminy na 2010 rok, rada przyzna środki finansowe dla poszczególnych klubów 
sportowych na realizację tych zadań.  

Komisja Edukacji,  Kultury i Zdrowia  w obecności 8 radnych jednogłośnie wyraziła pozytywną 
opinię w sprawie złożonych wniosków o przyznanie dotacji na realizację przedsięwzięć w zakresie 
sportu kwalifikowanego.  

– pismo  z dnia 21.09.2009 r. Związku Nauczycielstwa Polskiego  w sprawie zabezpieczenia w  
budżecie gminy na 2010 rok środków finansowych  na waloryzację i podwyżkę płac dla  
pracowników  obsługi  i  administracji  w  placówkach  oświatowych  prowadzonych  przez 
Gminę Godów- załącznik nr 11 do protokołu. 
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Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Zdrowia proponuje,  aby  temat  ponownie  rozeznać  przy 
planowaniu budżetu na 2010 r.
W obecności 8 członków Komisji, powyższe stanowisko wyraziła jednogłośnie. 

Po wyczerpaniu  wszystkich  punktów porządku posiedzenia,  Przewodniczący  Komisji  Stanisław 
Tatarczyk o godz. 16 30  zamknął obrady.   
       

 Przewodniczący Komisji

/-/  Stanisław Palowski   

Posiedzenie protokółowała:
S.Opas
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